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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 15. marts 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 235 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål 235:

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke muligheder Danmark har for at stramme kravene 
for energidrikke med højt indhold af koffein for at begrænse unges anvendelse af 
produkterne.”

Svar:

Jeg har i min besvarelse af spørgsmål S 1512 oplyst, at advarselsmærkning på 
energidrikke er udtømmende reguleret i EU-lovgivningen. Der stilles i lovgivningen 
krav om anvendelse af advarslen ”højt koffeinindhold”.

Fødevarestyrelsen har for nylig anmodet om en drøftelse i EU-regi om håndteringen af 
energidrikke i medlemsstaterne. Jeg bakker fuldt ud op om dette initiativ og vil arbejde 
for, at der i EU tages stilling til, om den nuværende regulering af energidrikke i 
tilstrækkeligt omfang beskytter de sårbare grupper af befolkningen.

Desuden er Fødevarestyrelsen, som jeg har angivet i min besvarelse af spørgsmål S 
1509, i gang med at udarbejde materiale til en informationsindsats overfor lærere og 
pædagoger i skoler og fritidsklubber, så de kan blive klædt på til at tale med børnene om 
energidrikke.
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